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RIOs remissvar på regeringens utkast till lagrådsremiss Skärpta krav i sfi 
U2024/00641 

RIO inkommer härmed med yttrande över regeringens utkast till lagrådsremiss Skärpta krav i sfi. 

RIO representerar Sveriges 114 rörelsefolkhögskolor, det vill säga folkhögskolor som drivs av 
föreningar, folkrörelser och stiftelser. 

År 2022 deltog nästan 7 000 personer i sfi på folkhögskola. Cirka 20 av landets folkhögskolor bedrev 
utbildningen. 

RIOs synpunkter 
RIO betonar att språket är nyckeln till integration och att det är viktigt att alla människor i landet 
behärskar svenska. Det är en förutsättning för ett aktivt deltagande i arbets- och samhällsliv och för 
att kunna ta del av sina demokratiska rättigheter. 

RIO vill inledningsvis framhålla att vi ser positivt på att folkhögskolan är tydligt framskriven i utkastet 

till lagrådsremiss. Vi instämmer i regeringens bedömningar om att kommuner kan göra överlämningar 

av individuella studieplaner till rörelsefolkhögskolor och om att det finns tillräckligt rättsligt stöd för 

personuppgiftshanteringen. Vi har heller inga synpunkter på hur den föreslagna författningstexten är 

utformad, utan ser att reglerna i och för sig vore möjliga att tillämpa inom utbildningsformen 

folkhögskola. 

I sak ställer vi oss dock tveksamma till de föreslagna reglerna. Syftet med förslagen är att sfi ska 
fungera mer tillfredsställande och få en högre genomströmning än idag. RIO delar mål om att sfi ska 

präglas av hög kvalitet och god genomströmning men menar att kvaliteten behöver säkerställas innan 
en tidsbegränsning av rätten att delta införs. 

Som framgår av Skolinspektionens nyligen publicerade granskning av sfi är det positivt för kvaliteten 
att lärare får förutsättningar för gemensamt utvecklingsarbete i form av tid och möjligheter till 

samverkan.1 Detta kan vara en styrka många folkhögskolor har. Det är utbildningsformens särart som 
gör den framgångsrik, sannolikt gäller detta även för sfi. RIO vill i sammanhanget betona att sfi på 

folkhögskola ofta fungerar väl; kvinnorna, som är den grupp som regeringen säger sig prioritera när 

det gäller integration, dominerar och en generell jämförelse mellan avhoppen från folkhögskola 

respektive komvux talar tydligt till folkhögskolans fördel. 

1 Skolinspektionen rapport 2024:1. 



  

    

  

      
    

    
 

 
     

  
     

 
   

   

  

  

 

    

    

 

  

   

  

 

 
 

 

 

 

 
    

   

Det är en stor brist att det saknas studier som jämför kvaliteten och genomströmningen på sfi på 

folkhögskola med övrig sfi.2 RIO skulle välkomna en jämförande studie och sannolikt även resultatet 
av en sådan. 

Regeringen går därmed händelserna i förväg när man förutsätter att folkhögskolan skulle få en högre 
genomströmning vid bedömning av elevens kunskaper när eleven tas emot till utbildning i sfi. Detta 
utan att ha kännedom om nuvarande nivå på genomströmningen på folkhögskola. Regeringen verkar 
förutsätta att den inte skiljer sig från den på komvux. 

Folkhögskolan har en ambition att växa och utveckla utbildningsformen. Ett sätt skulle kunna vara en 
försöksverksamhet för sfi. En sådan skulle med fördel kunna ingå i en jämförande studie vad gäller 
kvalitet och genomströmning. 

Avslutningsvis vill RIO betona att förslaget riskerar att få till konsekvens att personer som behöver 
längre tid i utbildningen kommer att känna sig stressade och avbryta utbildningen. Därmed kan 
förslaget få motsatt effekt än det önskade om att alla ska ha goda kunskaper i det svenska språket och 

minska möjligheterna till en välfungerande integration. 

Anna Ekström Olle Westberg 
Ordförande Generalsekreterare 

2 Folkhögskolan omfattas inte av t.ex. Skolverkets rapport 2024:3 ”Studieavbrott och genomströmning i sfi” som 
publicerades 27 mars 2024. 


